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OPINIÓ 

EXECUTIVA DE LA FEDERACIÓ DEL PSC DE 
LES COMARQUES DE LLEIDA, PIRINEU I ARAN 

I 
Josep Borrell Fontelles va néixer el24 d'abril de 
1947 a la Pobla de Segur. És polític, enginyer 
aeronàutic, economista i catedràtic d'universitat. 
Va començar a participar en política l'any 1970 
com a militant socialista, en el franquisme, i va 
tenir un paper act1u en la Transició. La seva face-

. ta política més coneguda va ser, sense cap mena 
de dubte, la que va tenir en els diferents governs 
socialistes de Felipe Gonzalez. Durant els últims 
anys, el seu nom ha estat absolutament lligat a 
Europa, des d'on ha treballat intensament en el 
Parlament Europeu, també com a president de 
la Cambra, i més endavant des d'aquí, però amb 
la vista posada al món, com a ministre d'As
sumptes Exteriors, Unió Europea i Coopera
ció en el govern de Pedra Sanchez. · 

La seva trajectòria l'avala com un dels po
lítics més representatius del socialisme, però 
sobretot, com un treballador incansable, ple 
de valentia ideològica. i de capacitat per re
presentar-nos a Europa. Més enllà de la seva 
faceta professional i del camí polític per tots 
conegut, Josep Borrell Fontelles ha estat 
un home orgullós del poble que el va veure 
néixer i que ha defensat com ningú les ter-
res de Lleida, però sobretot, del seu Pirineu. 
El Pirineu de tots. Un reconeixement que no 
només fem les dones i els homes socialis
tes i de progrés, sinó inclús també des d'altres 
formacions -inclosa la que representa l'equip de 
govern de la Pobla- i que convindria que s'-extra
polin més enllà de l'àmbit privat. 

Aquest 7 de març de 2023, en el ple de l'Ajun
tament de la Pobla de Segur s'ha aprovat treure 
el nom de Josep Borrell Fontelles al passeig que 
fins ara portava el nom, en el que era, és i serà 
el seu poble natal. La decisió va_ tirar endavant 
amb els vuit vots a favor de l'equip de govern 
d'ERC, l'alcalde del qual és el diputat provinci
al Marc Baró, i el grup de Junts. Els tres regi
dors del PSC, hi varen votar en contra. L'acord 
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Qui és el Josep Borrell? 
s'ha materialitzat amb la retirada de la placa que 
duu el nom de Josep Bo~rell Fontelles, atès que 
a partir d'ara aquesta via pública s'anomenarà 
Passeig 1 d'Octubre, després que aquest mateix 
consistori celebrés un procés de participació el 
març de 2023. En aquesta consulta hi van par
ticipar 322 veïns, només un 12% del cens: 250 
persones van votar treure el nom, mentre que 64 
es van manifestar contra el canvi. No és la pri
mera vegada que, en democràcia, hi ha partits 
polítics que decideixen treure els noms de per
sones que han estat il·lustres o han t ingut un pa
per important en la política o la cultura d'aquest 

país i que són fills predilectes, admirats i esti
mats en els seus respectius pobles i ciutats o 
fins i tot fora d 'aquests. Totes i tots tenim ben 
viu en el record la retirada, per part de l'alcalde 
del PP de Madrid, Martínez Almeida, dels noms 
dels republicans afusellats a I'Aimudena o dels 
versos de Miguel Hernandez, una de les figures 
més rellevants de la Generació del 27 i de la po
esia compromesa. Hi ha molts altres exemples 
de desraó. Sense anar més lluny, Vox també ha 
retirat, fa pocs dies, els noms dels carrers que 
volien donar visibilitat a les dones a través d'un 
projecte educatiu i feminista que recordava· els 

noms de personalitats com Margarida Xirgu, Ma
ria Vinyals, Mercè Rodoreda o Sor Juana lnés de 
la Cruz, al-legant que no es pot consentir l'adoc
trinament ni els capricis ideològics. 

Lamentablement, no ens pot estranyar que 
des del prisma ~e la dreta i l'extrema dreta es 
materialitzin accions contra la democràcia, con
tra la cultura i contra els valors de progrés. El 
que és del tot desconcertant és que des de les 
posicions ideològiques de partits com ERC o 
Junts, partits que fins ara han reclamat vivament 
el dret a la llibertat de vot, la necessitat de posar 
les urnes i que s'han assegut a· negociar els in-

dults i les amnisties amb els Socialistes, ara 
facin seves actituds i decisions més pròpies 
d'aquells que governen contra la democrà
cia, contra la cultura i contra el respecte a 
les altres posicions ideoiògiques, que no pas 
des de posicions pròpies d'aquells qui treba
llem per al progrés. 

No podem ni pensem tolerar el sectaris
me. Reclamem respecte i reclamem alçada 
política d'aquells qui governen els nostres 
municipis, de la mateixa manera que els So
cialistes hem tingut alçada per començar a 
tractar-nos amb la fraternitat que ens me
reixem i amb la fraternitat que es mereixen 
els ciutadans i ciutadanes. La Llei d'Amnistia 

n'és un clar exemple. 
El nom de Josep Borrell Fontelles serà esborrat 

ben aviat del passeig que fins ara ha dut el seu 
nom, si l'alcalde Marc Baró i la seva corporació 
no rectifica. Ni ho volem, ni consentirem que la 
manca de memòria i respecte faci desaparèixer 
el llegat Socialista que ens ha fet créixer com a 
societat democràtica i plural. 

Han estat només uns pocs els que han decidit 
treure el nom però no podran canviar mai el fet 
que Josep Borrell i Fontelles ha sigut el poblatà 
i el pirinenc amb més ressò internacional que ha 
tingut mai la Pobla de Segur. 

TONIYUS 
PIAZUELO És necessària la variant de la C-14 a Tàrrega 
I Col-laborador periodíc;tic 

Els talls de carretera amb motiu de la legítima pro
testa del sector agrícola han tornat a recordar la 
necessitat imperiosa de construir la variant de la 
carretera C-14 al seu p~s per Tàrrega per tal d'evi
tar el trànsit per l'interior del nucli urbà, cada cop 
més nombrós i sense cap altra alternativa de pas, 
fent que sigui cada cop més difícil la convivència al . 
centre de la ciutat entre camions, cotxes i vianants. 
Evidentment la construcció d'aquesta infraestruc
tura suposaria millorar la circulació i seguretat vià
ria, tot i que per ara l'Ajuntament de Tàrrega ha fet 
vàries actuacions per una mobilitat més segura al 
llarg de la C-14 per l'interior de la ciutat, com fer 

un carril bici o instal·lar senyals lluminosos avisant 
de l'existència de passos de vianants. Així mateix, 
el passat desembre a l'Ajuntament de Tàrrega es 
va fer una-reunió de treball amb el director gene
ral d'Infraestructures de Mobilitat i amb el cap del 
Servei Territorial de Carreteres de Lleida per des
encallar el projecte i materialitzar la construcció 
d'aquesta infraestructura; i ara el departament de 
Territori de la Generalitat de Catalunya ha tret a lici
tació la redacció de l'estudi informatiu i d'impacte 
ambiental on s'analitzaran diverses alternatives de 
traçat per a la futura variant de la C-14 a Tàrrega. 
Així, la nova via (d'una longitud de 7,6 quilòmetres 

i previsiblement discorrent per l'oest del municipi), 
permetrà evitar gran part del trànsit de pas per l'in
terior del nucli urbà i connectarà amb altres carre
teres de la xarxa viària de l'entorn com la N-11, I'A-2 
i la LV-2Q21; i, a més, es consideraran factors coin 
el pas pel riu Ondara, la línia del ferrocarril i les no
ves necessitats urbanístiques municipals com l'ac
cessibilitat als actuals i futurs polígons industrials 
de la zona, el jaciment arqueològic 'Tossal del Mor' 
i l'Espai Natural Protegit d'Anglesola-Vilagrassa. 
Veurem quan es materialitzarà aquest projecte tan 
llargament reivindicat a la ciutat... i d'altres com 
construir un hospital. 

cfarre
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El temporal deixa mig metre 
de neu i revifa l'esquí de fons 
Tuixén-La Vansa acumula 
. 60 centímetres i posa la 
mirada a Setmana Santa . 
ACN 
Lleida 

El primer gran temporal de 
l'any va deixar gruixos de 
més de 60 centímetres a 
les zones d'alta muntanya 
del Pirineu lleidatà, com 
per exemple a Capdella 
(1.430 metres), a la Vall 
Fosca. També sobresurten 
els 30 centímetres de Viu 
de Llevata (1 .250 metres}, 
els 21 centímetres de Boí 
(1.192 metres), els 12 cen
tímetres de Molló (1.405 
metres), els 1 O centímetres 
de Tavascan (1.128 me
tres) o els 8 centímetres 
d'lsil (1 .169 metres). 

Les intenses nevades 
registrades des del passat 
divendres han permès que 
les estacions d'esquí de 
fons vegin revifar una tem
porada "acceptable", se
gons va explicar el director 
de Tuixén-La Vansa, Albert 
Nadal. L'equipament de 
l'Alt Urgell va obrir portes 
ahir amb 25 quilòmetres 
esquiables en els circuits 
d~esquí de fons i 13 als 
circuits de raquetes. De 

• 

Un grup d'esquiadors 
ahir a l'estació de 
Tuixen-La Vansa 

FOTO_ A ba Mor (ACN) 

A Catalunya, dissabte 
va ser el dia més 
plujós de l'any 

fet, les precipitacions han 
deixat gruixos d'entre 60 
centímetres i 1 metre de 
neu pols, unes condicions 
qúe- si la ·meteorologia 
acompanya, els equipa
ments preveuen mantenir 
de càra Setmana Santa. 

Al conjunt de Catalunya, 
dissabte va ser el dia més 
plujós de l'últim mig any. 
D'altra banda, a sectors 
del Montseny i en altres 
punts d'Osona feia quatre · 
anys - des ·del temporal 
Glòria de gener del 2020-
que no hi plovia tant en un 
sol dia. 

FOTO_Servei Català de Trànsit L'N-260 es va poder reobrir ahir al migdia 

Reobren I'N-260 a la Pobla després d'estar tallada 
gairebé 24 hores pel despre~ent de roques 
L'N-260 es va reobrir ahir cap a les 13.00 hores entre la Pobla de Segur i Gerri de la 
Sal (Baix Pallars) un cop retirada l'esllavissada de roques. La via va estar tallada prop 
de 24 hores per un despren_iment de pedres al quilòmetre 301 de I'N-260, a tocar 
del congost de Collegats. Les roques impossibilitaven el pas de vehicles i es van fer 
desviaments per la carretera local de Peramea i Montcortès, i després per la C-14. 

Els edils de Puigverd .es reuneixen 
avui i Solsona diu que és ''innocent'~ 

Tàrrega reforça la presència 
digital de l'àrea de turisme 

L'equip de govern de Pui
gverd de Lleida es reunirà 
avui a la tarda per decidir 
quines accions prendre 
arran la detenció i poste
rior posada en llibertat de 
l'alcalde, Josep Solsona, 
acusat d'un presump
te delicte de violència de 
gèhere en l'àmbit familiar. 

Així ho va assegurar Úrsu
la Barrufet qui exerceix les 
funcions d'alcaldia des de 
fa uns dies perquè Solso
na està de vacances. 

Barrufet va admetre que 
"no s'esperava" els fets i va 
afegir que abans de pren
dre una decisió "hem de 
parlar i discutir cara a cara, 

ja que són coses delica
des". En un comunicat di
fós ahir, Josep Solsona va 
reiterar que és "innoéent" 
dels càrrecs pels quals se 
l'investiga i va demanar 
que es respecti el "dret" a 
la presumpció d'innocèn
cia i que no se'l sotmeti a 
un "judici paraHel". 

L'Ajuntament de Tàrrega 
ha renovat l'espai web 
que difon els atractius tu
rístics de la ciutat. Així, la 
pàgina 'turisme.tarrega. 
cat' incorpora informació 
de les darreres propos
tes turístic-culturals, com 
per exemple la Ruta Pe
drolo o el ·circuit Fars de 

Ponent. L'objectiu és po
sar al dia les dades que 
ofereix espai web i millo
rar-ne l'aspecte i l'acces
sibilitat. També s'ha afegit 
l'opció de traduir la infor
mació al castellà, l'anglès 
o el francès, i l'Àrea de 
Turisme estrena comptes 
a lnstagram i Facebook. 
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